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Lokale en provinciale verkiezingen  -  Elektronisch stemmen

Bij de verkiezingen van 25 mei 2014 hebben de inwoners van 151 Vlaamse gemeenten 
opnieuw elektronisch gestemd. Die gemeenten hebben sinds de lokale en provinciale 
verkiezingen van 2012 een nieuw elektronisch stemsysteem in bruikleen genomen van 
de Vlaamse overheid. De 151 gemeenten vertegenwoordigen 58 procent van de kiezers. 

Tal van gemeenten of lokale besturen kregen nog niet de kans om een elektronisch 
stemsysteem in bruikleen te krijgen. Nochtans zou het goed zijn mocht tegen de 
volgende verkiezingen van 2018 in heel Vlaanderen digitaal gestemd kunnen worden. 

Op pagina 37 van de beleidsbrief Binnenlands Bestuur en Stedenbeleid lezen we dat in 
2017 de nieuwe verkiezingssoftware effectief zal worden ontwikkeld. Ook worden de 
optimalisatie van de software van de stemcomputers, inclusief de audiomodule en 
digitaal gestuurde klep, uitgevoerd. Daarnaast zullen een aantal andere voorbereidingen 
worden opgestart, zoals de integratie van de verschillende ICT-verkiezingsprocessen, de 
hosting van de verkiezingssoftware en de upgrade van de resultatenwebsite.

1. Welke initiatieven zal u ondernemen om er toe te komen dat in heel Vlaanderen 
elektronisch gestemd kan worden in 2018?

2. Hoe verloopt de regeling van de stemsystemen die in bruikleen werden gegeven? 
Werd hiervoor een vergoeding betaald? Zo ja, hoeveel?  

3. Is er nog een mogelijkheid om stemsystemen in bruikleen te krijgen voor lokale 
besturen met minder dan 25.000 inwoners die vorige keer uit de boot vielen?

Zo ja, onder welke modaliteiten?

Zo neen, welke andere vormen van compensatie worden voorzien?

4. Plant de Vlaamse overheid andere financiële impulsen of regelingen om het gebruik 
van elektronisch stemmen mogelijk te maken?   

5. Wat is de stand van zaken van de beleidsmaatregelen voor de organisatie van de 
lokale en provinciale verkiezingen van oktober 2018, zoals beschreven op pagina 37 
van de beleidsbrief?

6. Welke maatregelen worden genomen voor de beveiliging van de 
informaticasystemen die gebruikt worden bij de verkiezingen?
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1. Zoals aangegeven in de conceptnota van 17 juli 2015 betreffende de voorbereiding 
van de gemeente- en provincieraadsverkiezingen van 2018 zal de Vlaamse overheid 
niet voorzien in een uitbreiding van het digitaal stemsysteem. 

2. Voor de bruikleen wordt geen vergoeding betaald. De gemeentebesturen zijn wel 
verplicht de apparatuur als een goede huisvader te beheren. Zij staan in voor de 
opslag- en herstellingskosten en moeten op eigen kosten een onderhoudscontract 
afsluiten met de leverancier (ca. 128 euro per stembureau en per verkiezing).

3. Gemeentebesturen kunnen altijd instappen, maar moeten zelf voor de financiering 
zorgen. De federale wetgeving voorziet in de mogelijkheid voor een subsidie van 20 
procent. De toekenning hiervan is onderhevig aan de goedkeuring door de federale 
ministerraad.

4. Neen.

5. De ontwikkeling van nieuwe software voor het kandidatenbeheer, het 
resultatenbeheer en voor de verspreiding van de resultaten naar de media in het 
kader van de overheidsopdracht is gestart. De werkzaamheden zullen tegen het 
begin van 2018 afgerond zijn.
Voor de werkzaamheden in verband met de upgrade van de software in de 
stemcomputers, de activering van de audiomodule (i.h.k.v. een pilootproject) en de 
digitaal gestuurde klep op de stembus is er een offerte van de leverancier. De 
werkzaamheden kunnen van start gaan zodra alle betrokken overheden (Vlaams, 
federaal, Brussel en Duitstalige Gemeenschap) gunstig advies van de Inspectie van 
Financiën gekregen hebben en de bestelling geplaatst hebben.

6. Voor de ontwikkeling van de nieuwe software voor het kandidatenbeheer, het 
resultatenbeheer en de verspreiding naar de media is in het bestek een uitgebreid 
luik opgenomen rond veiligheid. Dat werd opgemaakt in samenwerking met een 
externe veiligheidsspecialist. 
Bij de stemcomputers ligt het veiligheidsniveau van de stemcomputers reeds 
bijzonder hoog. Dit zal echter nog, om mee te evolueren met de internationale 
normen, opgetrokken worden naar een hoger niveau. 
Daarnaast wil ik er ook op wijzen dat vóór elke verkiezing er een nieuwe certificering 
is van de gebruikte systemen door een extern adviesorgaan. Vanzelfsprekend is het 
veiligheidsaspect daar fundamenteel.


